
P r o t o k ó ł
23. posiedzenia, III. sesyi, IV. peryodn Sejmu galicyjskiego 

z dnia 17. lipca 1880,

Początek o godzinie 11. minut 30 rano.

Przewodniczący: Marszałek krajowy Ludwik hr. Wodzicki.

Sekretarze: Czaykowski Alfons, Stadnicki Jan i Turzański.

Obecnych posłów: 112.

Ze strony E ządu: Wiceprezydent c. k. Namiestnictwa Filip Zaleski.

Marszałek zagaja posiedzenie i oznajmia, że protokół z 21. posiedzenia uznaje za 
nie podniesiono przeciw niemu żadnego zarzutu, protokół zaś z 22. posiedzenia 
w biurze sejmowem do przejrzenia.

Sekretarz p. Czaykowski Alfons czyta spis petycyi od Nr. 642 do Nr. 663 
przez Marszałka następującym komisyom:

Nr. 642 do Nr. 657 włącznie komisyi podatkowej — Nr. 658 komisyi petycyjnej — Nr. 659 
komisyi budżetowej — Nr. 660 komisyi drogowej — Nr. 661 komisyi petycyjnej — Nr. 662 komisyi 
administracyjnej — Nr. 663 komisyi petycyjnej.

Przystąpiono do porządku dziennego.

Następuje dalszy ciąg rozprawy szczegółowej nad budżetem krajowym na rok 1880.

Sprawozdawca p. T. Dzieduszycki, uwolniony od czytania sprawozdania, czyta: „Fundusz poli- 
cyi krajowej lit. G .:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Dochody funduszu policyi krajowej w k w o c i e   7.486 zł.
W ydatki  ..............................................................................................................   . 617 zł.

przyjęty, gdyż 
złożony został

przydzielonych



Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.

Sprawozdawca poseł Dzieduszycki Tadeusz czyta sprawozdanie komisyi budżetowej w dziale 
„Wydatki na szupaśnictwo Eubr. X II“ z następującym wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Wstawić w budżet na r. 1880 w rubryce wydatków na szupaśnictwo kwotę ryczałtową 25.000 zł. 

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.

Następnie czyta sprawozdawca następujący projekt rezolucyi komisyi budżetowej:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Ze względu, iż obowiązująca obecnie ustawa o przynależności w wielu wypadkach okazała
się nieodpowiednią i niesprawiedliwie obciążającą gminy zwłaszcza siedzib sądów powiat., wzywa
się c. k. Eząd, by w celu usunięcia tych wadliwości przeprowadził jak najspieszniej w odpowiednśj
drodze reformę ustawy o przynależności.

Izba uchwala powyższą rezolucyą bez rozprawy.

Sprawozdawca p. Skałfeowski czyia sprawozdanie komisyi budżetowej w dziale „Budowy wodne 

Eubr. X III“ z następującym wnioskiem :

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Wzywa się Wys. Eząd, aby do regulacyi Sanu między Przemyślem a Składem solnym jak 
najrychlej przystąpił.

Izba uchwala tę rezolucyą bez rozprawy

Sprawozdawca czyta dalszy wniosek komisyi:

Do poz. 126. Na uzupełnienie studyów technicznych, potrzebnych do ostatecznego projektu 
regulacyi Dniestru . . . . . . . . . .  3.000 zł.
na urządzenie stacyi metereologicznych i wodoskazów dla zbadania
stosunków hidrotechnicznych w dorzeczu górnego Dniestru . . . 500 zł.

Izba uchwala wniosek powyższy do poz. 126 bez rozprawy.

Sprawozdawca poseł Skałkowski czyta: „Eubr. XIV. Odsetki od pożyczek chwilowo zaciąganych 
i umarzanie pożyczek11:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

a) Na odsetki od pożyczek chwilowo z a c i ą g n ię ty c h .........................................................  50.000 zł.

b) Na umorzenie pożyczki w kwocie 40.400 zł. zaciągniętej w moc uchwały sejmo
wej z 19. października 1878. na budowę domu administracyjnego w Kulpar-
kowie, przypadająca a m o r ty z a c y a ........................................................................................ 2.826 zł.

Izba uchwala Eubr. XIV. lit. a) i lit. b) bez rozprawy.

Sprawozdawca p. Zyblikiewicz zaczyna czytać Eubr. XV „Eozmaite wydatki“.

Marszałek oznajmia, że tylko te pozycye rubryki XV podda osobno pod głosowanie, do których 
kto głosu zażąda.



Sprawozdawca czyta: Poz. 127, Do rozporządzalności Wydziału krajowego 30.000 zł. Izba 
uchwala tę poz. bez rozprawy.

Sprawozdawca czy ta : Poz. 128. Na pokrycie skradzionych pieniędzy pożyczkowych w Wydziale 
powiatowym w Jaśle 1.863 zł.

Po przemówieniu p. Spławińskiego, p. Smolki i p. Chrzanowskiego Izba uchwala pozycję 128 
podług wniosku komisyi.

Sprawozdawca czyta:

Poz. 129. Majewski Adolf, stypendyum dla córki pianistki . . . .  300 zł.

„ 130. Komitetowi parafialnemu budowy kościoła w Sanoku . . . 8.000 „
5 procentowa pożyczka zwrotna w 8 latach według uchwały Wys.
Sejmu z dnia 22. czerwca 1880.

„ 131. Zubrawskiemu Władysławowi, konduktorowi drogowemu, zapomoga
uchwalona przez Wys. Sejm dnia 26 czerwca 1880......  100 ,

„ 132. Towarzystwo Pań Miłosierdzia św. Wincentego a Paulu w Przemyślu,
dla ochrony małych dzieci wsparcie jednorazowe . . . .  100 n
na podstawie uchwały Wys. Sejmu z dnia 5 lipca 1880.

„ 133. Osińskiej Antoninie, wdowie po kanceliście szpitala św. Łazarza w Kra
kowie — datek j e d n o r a z o w y ........................................  100 „
na podstawie uchwały Wys. Sejmu z dnia 5. lipca 1880.

„ 134. Na przyjęcie Najjaśniejszego Pana . . . . . . .  26.000 „
według uchwały Wys. Sejmu z dnia 7 lipca 1880.

135. Na umeblowanie sali i ubikacy] sejmowych, według uchwały Wys.
Sejmu z dnia 3. lipca 1 8 8 0 . .........................................  13.261 „

„ 136. Dla Przytuliska polskiego w Wiedniu, datek jednorazowy na podstawie
uchwały Wys, Sejmu z dnia 5. lipca 1380   100 „

„ 137. W skutek petycji komitetu opiekującego się Unitami z dyecezyi
chełmskiej (L. S. 187) zasiłek roczny . . . . . .  3.000 „

Sprawozdawca zwraca uwagę że pozycya ta jeszcze nie została uchwalona 
i czyta dalej:

Poz. 138. Na wniosek Wydziału krajowego (L. S. 738) osobno przedłożonego
Wys. Izbie, na projektowaną posadę asystenta manipulacyjnego przy 
expedyturze Wydziału krajowego półroczna płaca 350 zł. dodatek 
aktywalny 50 zł. — razem . . . . . . . .  400 „

Przy zamknięciu rachunków pozycya ta wejść ma do Rubr. II.

n 139. Towarzystwu Pań Miłosierdzia św. Wincentego a Paulo we Lwowie
w skutek petycyi L. 64 jednorazowy d a t e k ........... 300 „

„ 140. Zakładowi św. Zofii w Krakowie w skutek petycyi L. 107 jednorazowo 100 „

n 141. Stowarzyszenie pracy kobiet we Lwowie w skutek petycyi L. 85 jedno
razową s u b w e n c y ą   100 ,



„ 142. Stowarzyszenie bursy imienia Koszewskiego w Stanisławowie w sku
tek petycyi L. 374 jednorazową subwencyą w kwocie . . . .  500 zł.
pod warunkiem, jeżeli Wydział krajowy uzna, że subwencyą ta łącznie 
z funduszami przez Stowarzyszenie bursy już zebranymi umożliwi Sto
warzyszeniu nabycie własnej realności.

143. Uchwałą sejmową z dnia 9 lipca 1880 przyznana koncypiście B. Kali
ckiemu płaca i dodatek aktywalny sekretarza od dnia uchwały do
końca 1880 r . ................................................................................1.128 zł.
po odtrąceniu poborów koncypisty 736 zł. i
jednego pięciolecia 96 zł.............................................................  832 „

wynosi 296 zł.
i przeniesiona zostanie przy zamknięciu rachunków do Rubryki II.

Wszystkie powyższe pozycye od 1. 129 do 1. 143 włącznie Izba uchwala bez rozprawy.

Sprawozdawca czyta:

Następujące petycye komisya budżetowa załatwiła odmownie :

L. 4. Komitetu zajmującego się odbudowaniem kościoła N. M. P. w Jarosławiu o zapomogę — 
dla braku opinii konserwatora.

„ 54. Emila Wisłockiego, literata we Lwowie o zapomogę.

„ 155. Towarzystwa pedagogicznego we Lwowie o podwyższenie subwencyi.

„ 156. Towarzystwa oświaty ludowej we Lwowie o subwencyą na zakupno maszyn rolniczych 
i książek ludowych dla kółek rolniczych.

,  164. E. Webersfelda dyrektora teatru prowincyonalnego w Gorlicach o zasiłek.

„ 193. Stowarzyszenie rybaków w Dębnikach, pod Krakowem, o subwencyą — ponieważ w rub.
VII wnosi zasiłek dla Towarzystwa rybackiego w Krakowie.

„ 285. Komitetu zakładu „Przytulisko dla opuszczonych dzieci“ we Lwowie o jednorazowy zasiłek.

„ 257. Towarzystwa dam dobroczynności we Lwowie o zapomogę.

„ 330. Apolonii Czajkowskiej wdowy po gr. kat. proboszczu w Wołostkowie o zapomogę.

„ 332. Zofii Szechowicz, wdowy po literacie w Krakowie, o zapomogę.

Wszystkie powyższe petycye uchwala Izba bez rozprawy w myśl wniosku komisyi.

Sprawozdawca czyta: komisya budżetowa załatwiła udmownie petycyą:

L. 334. Wydziału filii towarzystwa imienia M. Kaczkowskiego w Kołomyi, o zasiłek na cele wy
stawy odbyć się mającej w Kołomyi w r. 1880, zwłaszcza, iż Wydział krajowy udzielił 
już subwencyą w kwocie 500 zł. na ten cel.

P. Rożankowski wnosi, ażeby na cel powyższy uchwalić 300 zł.

Izba popiera ten wniosek.

Po przemówieniu p. Golejewskiego i p. Chrzanowskiego przeciw temu wnioskowi Izba uchwala 
zamknięcie dyskusyi.

Do głosu zapisani są posłowie: Rożankowski, Abrahamowicz, Krasicki, Gross i Polanowski.

Izba nchwala, ażeby wszyscy mówcy mówili.



Przemawia p. Rożankowski za wnioskiem swoim, a p. Abrahamowicz przeciw.

Po przemówieniu p. Krasickiego, popierającego wniosek p. Rożankowskiego, tudzież p. Grossa 
i posła Polanowskiego przeciw temu wnioskowi, przemawia sprawozdawca w obronie wniosku 
komisy i , poczem Izba odrzuca w głosowaniu wniosek posła Rożankowskiego a uchwala wniosek 
komisy i.

Sprawozdawca czyta: komisya budżetowa załatwiła odmownie petycye:

„ 339. Anieli Czajkowskiej, sieroty po grec. kat. proboszczu w Lubaczowie.

„ 342. Klementyny Starzewskiej, wdowy po c. k. notaryuszu w Stanisławowie o zapomogę.

„ 346. Dyrekcyi zakładu głuchoniemych we Lwowie o podwyższenie subwencyi z kwoty 6.000 zł. 
na 10.000 zł.

,  366. Towarzystwa straży ogniowej w Krakowie, o datek na zakupno przyborów.

, 372. Ludwiny Miączyńskiej, właścicielki ogródka froeblowskiego we Lwowie o subwencyą.

Izba uchwala powyższe petycye bez rozprawy podług wniosku komisyi.

Sprawozdawca czyta: Komisya budżetowa załatwiła odmownie petycyą 1. 509. Jana Hawla, 
profesora gimnastyki i założyciela szkoły żeńskiej w Brodach o subwencyą,.

Co do tej petycyi przemawia p. Smarzewski i wnosi, ażeby petentowi udzielić jako wsparcie 
tak w r. 1880 jak i w r. 1881 po 450 zł. i wstawić tę kwotę w budżet tych dwóch lat.

Izba popiera ten wniosek.

Po przemówieniu p. Liskiego za wnioskiem p. Smarzewskiego, dalej p. Krasickiego przeciw 
temu wnioskowi, tudzież p. Chrzanowskiego i p. Goldmanna za wnioskiem powyższym, przemawia 
sprawozdawca, który imieniem komisyi zgadza się na wniosek p. Smarzewskiego.

W głosowaniu uchwala Izba wniosek p. Smarzewskiego.

Sprawozdawca czyta: L. 573. Petycyą wizytatorki Sióstr Miłosierdzia, o subwencyą dla Sióstr 
Miłosierdzia w Czerwonogrodzie, Rozdole, Bursztynie i w Nowosiółkach, załatwiono przy rubr. VI. 
poz. 36 i 37 wstawieniem kwot 1198 zł. i 400 zł. corocznie przyznawanych.

L. 344. Petycyą urzędników Wydziału krajowego o przyjęcie na fundusz krajowy należytości
stemplowych od ich dekretów nominacyjnych.

Komisya wnosi: odstąpić Wydziałowi krajowemu do załatwienia.

L. 51. 319. 540. Petycye Wydziałów powiatowych w Przemyślanach, w Lesku i Jarosławiu
o zaprowadzenie oszczędności w wydatkach krajowych — komisya budżetowa składa do akt.

Izba uchwala powyższe wnioski komisyi budżetowej bez rozprawy.

Z porządku dziennego następują: sprawozdania o petycyach, obciążających budżet, a mianowi
cie: sprawozdanie komisyi budżetowej w sprawie petycyi „Towarzystwa przyrodników polskich 
imienia „Kopernika" we Lwowie, o subwencyą na wydawnictwo czasopisma „Komos“.

Sprawozdawca p. Ozerkawski czyta rzeczone sprawozdanie z następującym wnioskiem:



Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Wstawia się tak w budżecie na rok 1880 jako też na rok 1881 kwotę 600 zł. jako subwen- 
cyą dla wydawnictwa czasopisma „Kosmos" pod tym jednak warunkiem, aby ta kwota wyłącznie 
na honorarya dla autorów rozpraw, w tern czasopiśmie umieszczanych, była użyta.

Izba uchwala powyższy wniosek bez rozprawy.

Sprawozdawca poseł Ozerkawski czyta sprawozdanie komisyi budżetowej o petycyi p. W łady
sława Bełzy, wniesionej przez p. Tadeusza Romanowicza, domagającej się jednorazowego datku 
300 zł. w. a. na cele „Towarzysza pilnych dzieci" z następującym wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Wydawnictwu „Towarzysza pilnych dzieci" udziela się jednorazowy datek 300 zł. w. a.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.

Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej na prośbę stowarzyszenia rękodzielników lwowskich 
„Gwiazda" o zasiłek.

Sprawozdawca p.  Wodziński czyta rzeczone sprawozdanie z następującym wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Poleca się Wydziałowi krajowemu, by stowarzyszeniu „Gwiazda" udzielił jednorazową zapo
mogę w sumie 200 zł.

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.

Następuje sprawozdanie o petycyi Lewickiego Wojciecha, emerytowanego dyryg. nauczyciela 
szkoły ludowej w Winnikach, w sprawie dodatku emerytalnego.

Sprawozdawca p. Ochrymowicz czyta rzeczone sprawozdanie z następującym wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy upoważnić Wydział kraiowy, aby dodatek emerytalny, jaki przez dwa 
lata petent pobierał z kasy Wydziału krajowego, i nadal był wypłacany".

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.

Następuje sprawozdanie komisyi petycyjnej o petycyi Bractwa św. Mikołaja w Stanisławowie 
o udzielenie subwencyi dla zakładu (bursy) ubogich uczniów.

W zastępstwie nieobecnego sprawozdawcy p. Popiela Michała czyta p. Ochrymowicz rzeczone 
sprawozdanie z następującym wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Dla zakładu (bursy) ubogich uczniów w Stanisławowie Bractwa św. Mikołaja udziela się 
jednorazową zapomogę w kwocie 100 (Sto) złt. z funduszu krajowego".

Izba uchwala ten wniosek bez rozprawy.

Sprawozdawca p. ks. Kaczała czyta sprawozdanie komisyi budżetowej o petycyi 1. 105 gminy 
Dereżyee powiatu drohobyckiego proszącej o udzielenie zapomogi i bezprocentowej lub oprocento
wanej pożyczki w kwocie 400 zł. w 2 latach zwrotnej na dokończenie budowy cerkwi filialnej 
z nast. wnioskiem :
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Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Nad petycyą gminy Dereżyce powiatu drohobyckiego proszącćj o udzielenie zapomogi i bezpro
centowej lub oprocentowanej pożyczki w kwocie 400 złt. w 2 latach zwrotnej na dokończenie
budowy cerkwi filialnej przechodzi się do porządku dziennego.

W rozprawie przemawia p. Ochrymowicz i wnosi ażeby gminie wspomnionej udzielić pożyczki
bezprocentowej w kwocie 500 złt. zwrotnej w 2 latach.

Izba popiera ten wniosek.

W głosowaniu Izba odrzuca wniosek komisyi, uchwala zaś wniosek p. Ochrymowicza.

Sprawozdawca p. ks. Kaczała czyta sprawozdanie komisyi budżetowej o petycyi 1. 118 komi
tetu parafialnego gr. kat. cerkwi św. Mikołaja w Buczaczu proszącego o udzielenie kwoty 1.500 zł. 
na r. 1880 na restauracą ikonostasu z nast. wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Petycya komitetu parafialnego gr. kat. cerkwi św. Mikołaja w Buczaczu proszącego o udzie
lenie kwoty 1.500 zł. na r. 1880 na restauracyą ikonostasu odstępuje się Wydziałowi krajowemu 
do możliwego uwzględnienia w porozumieniu z konserwatorem.

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca p. ks. Kaczała czyta sprawozdanie komisyi budżetowćj o petycyi 1. 227 gminy 
Zamiechowa pow. jarosławskiego o udzielenie jednorazowej bezzwrotnej zapomogi w kwocie 200 zł. 
na dokończenie cerkwi z nast. wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Nad petycyą gminy Zamiechowa pow. jarosławskiego o udzielenie jednorazowej bezzwrotnej 
zapomogi w kwocie 200 zł. na dokończenie cerkwi, przechodzi się do porządku dziennego.

P. Popiel Paweł wnosi, ażeby udzielić gminie wspomnianej pożyczki bezprocentowej w kwocie 
500 zł., zwrotnej w 5 latach. Po przemówieniu p. Smarzewskiego, cofa p. Popiel Paweł swój wnio
sek. Natomiast wnosi ażeby petycyą rzeczoną odstąpić Wydziałowi krajowemu do zbadania o ile 
takowa na uwzględnienie zasługuje.

Izba popiera ten wniosek.

Sprawozdawca zgadza się na to imieniem komisyi, poczem Izba uchwala wniosek posła Po
piela Pawła.

Sprawozdawca p. Kaczała czyta sprawozdanie komisyi budżetowej o petycyi 1. 319. komitetu pa
rafialnego filialnej cerkwi w Eogóżnie o jednorazową bezzwrotną zapomogę w kwocie 1000 złt. na 
dokończenie cerkwi, z nast. wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Nad petycyą komitetu parafialnego filialnej cerkwi w Eogóżnie o jednorazową bezzwrotną 
zapomogę w kwocie 1000 złt. na dokończenie cerkwi przechodzi się do porządku dziennego.

P. Jasinicki wnosi, ażeby udzielić owemu komitetowi zapomogi w kwociu 1.500 złt.

Izba nie popiera tego wniosku i uchwala wniosek komisyi.
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Sprowozdawca p. Kaczała, czyta sprawozdanie komisyi budżetowej, o petycyi 1. 323, komitetu 
budowy cerkwi parafialnej w Kamionce Strumiłowej o udzielenie oprocentowanej pożyczki w kwocie 
10.000 złt. z nast. wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Nad petycyą komitetu budowy cerkwi parafialnej w Kamionce Strumiłowej o udzielenie opro
centowanej pożyczki w kwocie 10.000 złt. przechodzi się do porządku dziennego.

Izba uchwala ten wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca p. Zuker czyta sprawozdanie komisyi budżetowej o petycyi 1. 439. p. Karola 
Wilda, księgarza we Lwowie, który uprasza 1) ażeby dwóch rat półrocznych po 250 złt., które 
opłacać ma w styczniu i lipcu każdego roku z góry od pobranej zaliczki, nie wymagano od niego w tych 
terminach, tylko zezwolono na kompesatę z rachunkami, które proszący w czerwcu i grudniu przedkłada 
za dostarczone dla wewnątrz wyrażonych bibliotek książki i które rocznie przeszło 600 złt. wynoszą;

2) aby mu wydano dzieła jego nakładu, które na zabezpieczenie spłaty powyższego długu 
w zastaw Wydziałowi krajowemu złożono, czyli żeby te zapasy książek od zastawu uwolniono — 
z nast. wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Sejm przekazuje petycyą p. Karola Wilda do 1. 640. (1. pet. 439) Wydziałowi krajowego do 
zupełnego uwzględnienia.

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca p. Skałkowski czyta sprawozdanie komisyi budżetowej o petycyi 1. 641 Rady 
gminnej miasta Bobrki o wsparcie dla pogorzelców gminy Bobrki z nast. wnioskiem:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Sejm udziela dla pogorzelców gminy miasta Bobrki kwotę 1000 zł. tytułem bezzwrotnej 
subwencyi.

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca p. Dzieduszycki Tadeusz zaczyna czytać sprawozdanie komisyi budżetowej 
w dziale „Fundusze samoistne Lit. H — N“.

Izba uwalnia sprawozdawcę od czytania rzeczonego sprawozdania, poczem sprawozdawca czyta 
do Lit. H. „Fundusz domestykalny“ następujący wniosek komisyi:

Wysoki raczy uchwalić:

Dochody funduszu domestykalnego w kwocie zł. 4112 
Wydatki „ „ „ „ 1775

Nadwyżka dochodów . . zł. 2357
która ma być użyta na pomnożenie majątku zarodowego.

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca czyta do Lit. J. „Fundusz kultury krajowej11 następujący wniosek komisyi :

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Dochody funduszu kultury krajowej na rok 1880 . zł. 7246
Wydatki . . . . . . . . .  „ 6600

Nadwyżka dochodów . zł. 646

8



9

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca czyta do Lit. K. „Fundusz stanowy sierociński" następujący wniosek 
komisyi:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Dochody funduszu stanowego sierocińskiego zł. 1.840
W y d a t k i .....................................................................   1.652

Nadwyżka dochodów zł. 188 
która ma być użyta na pomnożenie majątku zarodowego tego funduszu.

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca czyta do lit. L. „Fundusz Alexandra hr. Stadnickiego“ następujący wniosek 
komisyi:

Dochody funduszu Al. hr. Stadnickiego w kwocie . zł. 2.101
Wydatki . . . . . . . .  „ 2.077

Nadwyżka dochodów . zł. 24

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Sprawozdawca czyta do lit M. „Fundusz szkoły weterynaryi“ następujący wniosek komisyi:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Dochody funduszu weterynaryi . zł. 4.111
Wydatki , „ 4.039

Nadwyżka dochodów . zł. 72

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Do lit. M. czyta sprawozdawca nast. projekt rezolucyi powziętej przez komisyę :

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Poleca się Wydziałowi krajowemu by rokowania rozpoczęte z c. k. Rządem, na podstawie 
uchwały Sejmu z dnia 10. maja 1875. r. celem założenia przez c. k. Rząd szkoły weterynaryi 
i kucia koni we Lwowie, o ile możności przyspieszył; a na wypadek gdyby te rokowania pożądany 
skutek odniosły, upoważnia się Wydział krajowy do oddania c. k. Rządowi do dyspozycyi niewy
czerpanej z przeznaczonych pierwotnie funduszów na adaptacyą budynku szkoły weterynaryi i kucia 
koni kwoty zł. 10.870 ct. 48 '/,, jeźliby z udzielonych Wydziałowi krajowemu w swoim czasie 
kosztorysów się okazało, że taka lub też wyższa kwota jest potrzebną na wymagane adaptacye 
budynku przeznaczonego na umieszczenie rzeczonej szkoły.

Izba uchwala powyższą rezolucyą bez rozprawy.

Sprawozdawca czyta do lit. N. „Fundusz pożyczki krajowej z r. 1873“ następujący wniosek 
komisyi :

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Dochody funduszu pożyczki z roku 1873 w kwocie . zł. 207.442
W y d a t k i .......................................................................................   105.780

Nadwyżka dochodów zł. 101.662 

X X I I I .  posiedzenie. 2



Izba uchwala ten wniosek komisyi budżetowej bez rozprawy.

Z porządku dziennego następuje:

Sprawozdanie komisyi budżetowej w sprawie zaciągniętej ze Skarbu państwa i rozdzielonej 
pomiędzy ludność wiejską pożyczki na zasiewy w kwocie 500.000 zł.

Sprawozdawca p. Skałkowski, uwolniony od czytania rzeczonego sprawozdania, czyta nastę
pujący wniosek:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

I. Przedsięwzięte przez Wydział krajowy kroki, ceiem uzyskania ze skarbu Państwa zaliczki 
w sumie 500.000 zł. na udzielanie bezprocentowych pożyczek na zasiewy ludności wieskiej, za poręką 
gmin — przyjmuje Sejm do zatwierdzającćj wiadomości.

II. Do budżetu na rok 1880 wstawia się w dział wydatków sumę 500.000 zł., zwrócić się ma
jącą w roku bieżącym skarbowi Państwa w myśl ustawy państwowój z dnia 26 lutego 1880, tudzież 
wstawia się w dział dochodów sumę 500.000 zł., który ma wpłynąć do kasy krajowćj tytułem 
zwrotu pożyczek bezprocentowych, udzielonych ludności wiejskiój na zasiewy za solidarną poręką 
gmin.

Ponieważ w rozprawie ogólnćj jak i specyalnej nikt głosu nie żąda, sprawozdawca czyta 
naprzód punkt 1. a następnie punkt 2. wniosku.

Izba uchwala obydwa punkta wniosku komisyi bez rozprawy.

Uchwaliwszy następnie przystąpić do 3. czytania bez czytania, Izba przyjmuje cały powyższy 
wniosek w 3. czytaniu bez czytania.

Marszałek przerywa posiedzenie o godz. 1. minut 30 w południe i naznacza dalszy ciąg tego 
posiedzenia o godzinie 5. popołudniu.
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Ciąg dalszy posiedzenia o godz. 5. minut 30 popołudniu przy dostatecznej liczbie posłów.

Sprawozdawca p. Smarzewski czyta zebranie sumaryczne dochodów i wydatków na rok 1880 
i projekt uchwały finansowej o pokryciu niedoboru powyższego treści następującej:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Uchwała finansowa o pokryciu niedoboru na rok 1880.

I. Na pokrycie niedoboru funduszu krajowego na rok administracyjny 1880 uchwala Sejm do
datki do podatków stałych z dodatkiem */3 części po 37 centów od każdego złotego austr.

II Sejm upoważnia Wydział krajowy do przenoszenia w wydatkach zwyczajnych oszczędności 
jednej rubryki na potrzeby drugiej, z tern zastrzeżeniem, że Wydział krajowy każde zboczenie 
od preliminarza usprawiedliwi.

Izba uchwala naprzód ustęp I a następnie ustęp II wniosku komisyi bez rozprawy.

Na wniosek sprawozdawcy Izba uchwaliła przystąpić nad całym budżetem do 3 czytania bez 
czytania i przyjmuje cały budżet funduszu krajowego i całą uchwałę finansową na rok 1880. w 3 
czytaniu bez czytania.



Sprawozdawca czyta rezolucyą proponowaną przez komisyą budżetową następującej treści.

Sejm wyraża ubolewanie nad tem, że wbrew postanowieniu statutu krajowego nie był w roku 
1879 zwołany, i że przez to pozbawiony był możności spełnienia we właściwym czasie powo
łania swego tak pod względem współdziałania przy wykonaniu władzy ustawodawczej, jakoteż pod 
względem zarządu finansami kraju.

Izba uchwala powyższą rezolucyą bez rozprawy

Z porządku dziennego następuje sprawozdanie komisyi górniczej o przedłożeniu Wydziału 
krajowego w przedmiocie spraw górniczych. Sprawozdawca p. Zyblikiewicz czyta rzeczone sprawo
zdanie z następującymi wnioskami:
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W niosek I.

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Sejm przeznacza

a) na badania głębszych pokładów ziemi 10.000 zł. przez lat pięć od r. 1881 z wolnością użycia
w jednym lub drugim roku tego pięciolecia większćj sumy jak 10.000 zł.

b) na badania geologiczno-górnicze kraju do rozporządzenia Wydziału krajowego 3.000 zł.

c) na takież badania dodatkowy zasiłek komisyi fizyograficznej w Krakowie 500 zł.

d) na nagrody i to przeważnie za najlepiej opracowane dzieła lub podręczniki o wyrobie i zużyt
kowaniu wszelkich pobocznych produktów, otrzymywanych przy wyrobie nafty i na subwencye
lub stypendya dla chemików dla dokładnego poznania i wystudyowania sposobów wyrobu 
i zużytkowania produktów pobocznych otrzymywanych przy wyrobie nafty 3.000 zł.

W niosek II.

Wysoki Sejm uchw ali:

1) Sejm wzywa c. k. Eząd, aby za przykładem Ameryki i Eosyi, postarał się na drodze ustawo
dawczej o uwolnienie galicyjskiego przemysłu naftowego od podatków na lat 10.

2) Wydział krajowy ma wziąć w opiekę komunikacyą w okolicach przemysłu naftowego i udzielać 
będzie subwencyj na drogi powiatowe lub gminne tych okolic.

W szczególności zaś Wydział krajowy zechce uregulować konkurencyą budowy i konserwacyi 
dróg zajazdowych do kopalń.

3) Sejm wzywa Wydział krajowy, aby się wstawił do prezydyów sądów krajowych wyższych we 
Lwowie i Krakowie, aby przyspieszyły zaprowadzenie hypotek włościańskich w okolicach prze
mysłu naftowego i kopalń wosku ziemnego.

Ponieważ w rozprawie ogólnej nikt głosu nie żąda, przystąpiono do rozprawy szczegółowej 

Sprawozdawca czyta z wniosku I. ustęp a).



Po przemówieniu p. Spławińskiego, Izba uchwala ustęp a) z wniosku I bez rozprawy

Sprawozdawca czyta ustępy b) c) d) z wniosku I. które Izba uchwala bez rozprawy.

Sprawozdawca czyta z wniosku II. ustęp 1) który Izba uchwala bez rozprawy.

Do ustępu 2) wniosku II. wnosi p. Badeni dwie poprawki do zdania pierwszego jak i drugiego 
a t o : ażeby przy końcu pierwszego zdania dodać słowa „w miary uznanej potrzeby i możności" 
zaś zdanie drugie ma brzmieć. „W szczególności zaś Wydział krajowy zechce wpływać na two
rzenie konkurencyj dobrowolnych do budowy i konserwacyi dróg wiodących do kopalń."

Sprawozdawca zgadza się na obydwie powyższe poprawki, poczem Izba uchwala ustęp 2 
z wniosku II. wraz z poprawkami p. Badeniego.

Sprawozdawca czyta ustęp 8) z wniosku II., który Izba uchwala bez rozprawy.

Na wniosek sprawozdawcy Izba uchwala przystąpić nad wnioskami I. i II  do 3. czytania 
bez czytania i przyjmuje obydwa powyższe wnioski I. i II. wraz z poprawkami p. Badeniego w 3. 
czytaniu bez czytania.

Z porządku dziennego następuje sprawozdanie koinisyi budżetowej o petycyi Sióstr Miłosier
dzia w sprawie zaciągnięcia pożyczki 10.000 zł., gwarantowanej i amortyzowanej przez fundusz 
kiajowy.

Sprawozdawca p. Smarzewski, uwolniony od czytania rzeczonego sprawozdania czyta następu
jący wniosek komisyi:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Sejm upoważnia Wydział krajowy do gwarantowania i umorzenia z funduszu krajowego 
pożyczki przez Zgromadzenie Sióstr miłosierdzia św. Wincentego we Lwowie zaciągnąć mającej się 
w kwocie 10.000 zł. i do wstawienia pierwszej raty amortyzacyjnej do budżetu na r. 1381.

Izba uchwala wniosek komisyi bez rozprawy.

Z porządku dziennego następuje sprawozdanie komisyi budżetowej nad rubryką VII. poz. 68 
budżetu na rok 1881 „szkoła gospodarstwa lasowego we Lwowie." Sprawozdawca p. Scipio uwol
niony od czytania sprawozdania czyta następujący wniosek komisyi:
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Wysoki Sejm raczy uchwalić poniżej wyszczególniony preliminarz dochodów i wydatków 
krajowej średniej szkoty gospodarstwa lasów ego we Lwowie na rok 1881.

Rubryka Y ll .  zasiłk i dla zakładów naukowych i wychowania publicznego.
Liczba

rnbr. | poz.
W  y  d . a  t  te. i Zwyez. Nadzw. | Razem

zł. wal. austr.

Y II. 68 Szkoła gospodarstwa lasowego we Lwowie.

I . P łace nauczycieli.
o) Profesor fachowy, zarazem dyrektor 2560 zł.
b) Drugi profesor fachowy . . . 1740 n
c) Dwóch adjunktów (z których jeden

prowizorycznie) po 800 zł. . 1600 „

Siedm docentów.
d) Matematyki i Fizyki . . . . 800 zł.
e) Ł o w ie c tw a ................................. . 100
/ )  R y s u n k ó w ................................. . 400 n

g) Chemii . . . . . 300
h) Inżynieryi l e ś n e j ...................... . 300 ■ł
*) S t y l i s t y k i ................................. . 300 n

1c) Ekonomii i administracyi . . . 200 n 8800 zł.

II . Zasługi.
a) D o z o rc a ............................................. 800 zł.
b) Pomocnik d o z o r c y ...................... 180 480 zł.

III . Koszta adm inistracyjne.
o) Asekuracya budynków i okazów . 45 zł.
b) Opał i o ś w ie t le n ie   300 n
c) Potrzeby kancelaryjne . . . .  2u0 „
d) Pomniejsze administracyjne . . 195 „ 740 zł.

IV. Potrzeby naukowe.
a) Środki n a u k o w e   720 zł.
b) Wycieczki n a u k o w e   600 „
c) Otrzymanie ogrodu doświadczalnego 200 „ 1520 zł.

V. Spłata pożyczki.
Kasie oszczędności XIII i XIV rata.

w k a p i t a l e  184 zł.
w odsetkach  486 „ 670 zł.

VI. Koszta rozszerzenia.
Na podstawie uchwały Wysokiego Sejmu z 13. lipca 1880

11710

11710
7000
TO 00 18710

Sprawozdawca czyta z rubryki VII ustępy I, II, III IV i V, które Izba uchwala bez rozprawy.

Do ustępu VI. powyższej rubryki, przemawia p. Gross żądając wyjaśnienia, które otrzymuje od 
sprawozdawcy, poczem Izba uchwala ten ustęp podług wniosku komisyi



Uchwaliwszy następnie przystąpić nad rubr. VII. do 3 czytania bez czytania, przyjmuje Izba 
wszystkie ustępy powyższej rubryki w myśl wniosku komisyi budżetowej w 3. czytaniu bez czytania.

Z porządku dziennego następuje sprawozdanie komisyi drogowej w przedmiocie kierunku drogi 
lwowsko-stojanowskiej.

Sprawozdawca p. Jaworski, uwolniony od czytania sprawozdania, czyta następujący wniosek 
kom isyi:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

I. Budowa drogi krajowej lwowsko-stojanowskiej ma być prowadzona od drogi rządowćj 
w Kulikowie koło Mohylan przez Artasów, Dzibułki, Dalnice, osadę Totmacz, przysiółek Krzywu- 
lankę do Kamionki.

II. Powyższą uchwałą załatwiają się petycye L. 149, 150, 267 i 353.

III. Sejm wzywa c. k. Rząd, by regulacye drogi eraryalnej z Kulikowa do Zboisk, mianowicie 
zniesienie istniejących na tej drodze znacznych spadków w jak najkrótszym czasie uskutecznić 
zechciał.

IV. Petycyą L. 267 Rady gminnej miasta Kamionki odstępuje się Wydziałowi krajowemu do 
załatwienia i możliwego uwzględnienia.

Następuje rozprawa ogólna.

Przemawia p. Krasicki i czyni do ustępu I. poprawkę następującą:

Wysoki Sejm raczy uchwalić:

I. Budowa drogi lwowsko-stojanowskiej ma być prowadzona do drogi eraryalnój lwowsko-toma- 
szowskiej w Zboiskaeh na Malechów, Podliski małe, Rudańce, Kłodno, Nowystaw do Kamionki.

Zaś do ustępu IV. wniosku komisyi czyni p. Krasicki poprawkę następującą:

IV. Petycyą rady gromadzkićj miasta Kamionki odstępuje się Wydziałowi krajowemu do rozpa
trzenia i zdania sprawy na następującej sesyi.

Po przemówieniu p. Grossa, który oświadcza, że głosować będzie przeciw wnioskowi komisyi 
a za wnioskiem Wydziału krajowego, i zapowiada przy rozprawie szczegółowej poprawkę do ustępu
I. wniosku komisyi, opuszcza Marszałek krzesło marszałkowskie a ks. biskup Stupnicki obejmuje 
przewodniczenie.

Następnie przemawia komisarz rządowy, p. Wasilewski przeciw a p. Głogowski i p. Golejewski 
za wnioskiem komisyi, tudzież p. Krasicki dla sprostowania faktu , poczem Izba uchwala zamknięcie 
dyskusyi.

Przemawiają następnie zapisani do głosu p. Wolański Erazm za wnioskiem komisyi, p. Gło
gowski dla sprostowania faktu, p. Badeui w obronie wniosku Wydziału krajowego i sprawozdawca 
za wnioskiem komisyi, poczem obejmuje Marszałek znowu przewodniczenie.

Następuje rozprawa szczegółowa.

Marszałek poddaje do poparcia poprawkę p. Krasickiego do ustępu I. wniosku komisyi, którą 
Izba popiera.

P. Gross czyta swój zapowiedziany wniosek następującej treśc i:
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Wysoki Sejm raczy uchwalić:

Budowa drogi krajowej lwowsko-stojanowskiej ma być prowadzona od drogi rządowej lwow- 
sko-tomaszo.rskiej w Zboiskach przez Malechów, Podliski Małe, Remenów, Żółtańce, Sapieżankę, 
Krzywulankę do Kamionki Strumiłowćj.

Po przemówieniu p. Krzeczunowicz, poddaje Marszałek pod głosowanie ustęp I wniosku komisyi 
z poprawką p. Krasickiego.

W  głosowaniu Izba odrzuca ustęp I. wraz z poprawką p. Krasickiego. Następnie poddaje Mar
szałek pod głosowanie ustęp I podług wniosku p. Grossa.

W głosowaniu Izba uchwala ustęp I. w myśl wniosku p. Grossa większością 60 głosów.

TTstęp II. wniosku komisyi uchwala Izba bez rozprawy.

Co do ustępu III. wniosku komisyi, wnosi p. Gross opuszczeue całego tego ustępu, jako zbyte
cznego wobec uchwalenia ustępu I. na co sprawozdawca się zgadza.

Izba uchwala wypuszczenie ustępu III. wniosku komisyi.

Sprawozdawca czyta ustęp IV. wniosku komisyi.

Poprawki p. Krasickiego do tego ustępu Izba nie popiera.

P. Wasilewski wnosi, ażeby opuścić słowa „załatwienia i możliwego.“

Po przemówieniu p. Badeniego, poddaje Marszałek pod głosowanie ustęp IV. wniosku komisyi 
z wypuszczeniem słów wspomnionych, co Izba uchwala. Następnie poddaje pod głosowanie słowa 
wypuszczone, które Izba odrzuca.

Uchwaliwszy następnie przystąpić do 3. czytania bez czytania, przyjmuje Izba wszystkie w 2 
czytaniu przyjęte uchwały w 3. czytaniu.

Marszałek zamyka posiedzenie i naznacza następne na dzień 19. lipca 1880 o godz. 10. rano 
z następującym porządkiem dziennym :

Porządek dzienny dwudziestegoczwartego posiedzenia,

3 sesyi, IV . peryodu Sejmu galicyjskiego, które się odbędzie w poniedziałek dnia 19 lipca 1880,
o godzinie 10 przed południem.

1. Sprawozdanie komisyi kultury krajowćj z projektem ustawy o niektórych środkach ku podnie
sieniu rybołówstwa. Sprawozdawca p. Rey.

2. Sprawozdanie komisyi budżetowej o preliminarzu funduszów indemnizacyjnych na r. 1881.
Sprawozdawca p. Zyblikiewicz.

3. Sprawozdanie Wydziału krajowego o udzielenie gminie Staremiasto i Kałusz prawa do poboru 
opłat od napojów spirytusowych i piwa; gminie Przemyśla od piwa, gminie Buczacza od nafty, 
gminie Husiatyn 100°/0 dodatku do podatku konsumcyjnego od mięsa i wina, gminie Annaberg 
wyższych dodatków gminnych, i sprawozdanie o oddzielenie przysiółka Zalesie od gminy Olszany 
a przyłączenie do gminy Krasiczyna. Sprawozdawca p. Smolka.

4. Sprawozdanie komisyi edukacyjnej o wniosku p. Popiela Pawła w sprawie internatów dla uczniów 
seminarynm nauczycielskiego we Lwowie. Sprawozdawca p. Sawczyński.
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5. Sprawozdanie komisyi kultury krajowej o przedłożeniu Wydziału krajowego w przedmiocie popie
rania melioracyj gruntowych. Sprawozdawca p. Gorayski,

6. Sprawozdanie komisyi kultury krajowej w przedmiocie zaprowadzenia w szkole politechnicznej 
katedry gospodarstwa rolnego i lasowego. Sprawozdawca p. Zbrożek.

7. Sprawozdanie komisyi administracyjnej o przedłożeniu Wydziału krajowego z projektem ustawy 
o konkurencyi kościelnej dla miasta Lwowa. Sprawozdawca p. Madeyski.

8. Sprawozdanie komisyi budżetowej o preliminarzu krajowych szkół rolniczych w Dublanach na 
rok 1881. Sprawozdawca p. Michałowski Roman.

9. Sprawozdanie Wydziału krajowego o petycyi Wydziału powiatowego brodzkiego w przedmiocie 
wstrzymania budowy drogi krajowej zborowsko-załozieckiej na terytoryum powiatu brodzkiego.

Sprawozdawca p. Badeni.

10. Sprawozdanie komisyi kultury krajowej w przedmiocie utworzenia kuratoryi dla spraw przemy
słu domowego i drobnego i utworzenia nowych szkół dla podniesienia tego przemysłu

Sprawozdawca p. Gross.

11. Sprawozdanie komisyi prawniczej o wniosku p. Ochrymowieza względem utworzenia sądu po
wiatowego w Borysławiu. Sprawozdawca p. Waygart.

Koniec posiedzenia o godzinie 8. minut 30 wieczór.

Marszałek krajowy:

Ludwik W odzicki.
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Sekretarze :

Alfons Czaykowski 
Turzański.
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L . 664.

„ 665. 

,  666 .

!  667. 

„ 668.

„ 669. 

» 670. 

„ 671.

,  672. 

„ 678.

.  674.

675. 

.  676. 

n 677. 

„ 678.

„ 679.

- 680. 

» 681. 

„ 682.

po dzień 19. lipca 1880 mitu do Sejmu krajowego wniesionych.

Dr. Neusser Edmund, sekundaryusz szpitala powszechnego we Wiedniu przez p. Łazar
skiego o zapomugę, celem wykształcę lia się w patalogii i terapie chorób wewnętrznych.

Boznańrki Władysław, nauczyciel konnćj jazdy, przez p. Golejewskiego o stałą subwencyą.

Wydział powiatowy Kossów przez p. Buszyńskiego o reformę w przedmiocie fabrykacyi i 
sprzedaży soli.

Komisya do układania ruskich książek szkolnych przez p. ks. Kaczałę, o subwencyą.

Gmina Wiśniawczyk przez p. Torosiewicza w sprawie projektowanego podwyższenia po
datku gruntów ego.

Rada pow. Bohorodczany przez p Kamińskiego jak powyżej.

Takażsama petycya gm. Ottynii wniesiona przez p. ks. Sawę.

Takaż petycya gminy: Krzywotni starych.

Zakrzewiec.

Uchornik.

Krzywotuł nowych.

KonstatyLowki 

Hostowa.

Babianki.

Winogród.

Grabież.

Targowicy.

Worany.

Krasiłówka.
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L. 683. ,  „ „ Obszaru dworskiego w Dolinie.

„ 684. ,  „ „ w  Korolówce.

„ 685. r n t> w Tłumaczu.

„ 686. W ydział powiatowy Tłumacz przez p. ks. Sawę jak powyżój.

„ 687. Obszar dwurski w Winogradzie przez p. ks. Sawę jak powyżej.

Oddział Lisko Krasno-Brzozów sanocki Towarzystwa gospodarskiego przez p. Józefa J a 
sińskiego jak powyżój.

Oddział przemyślański Towarzystwa gospodarskiego przez pobła Alfonsa Czaykowskiego 
w przedmiocie taryf podatku gruntswegi

„ 690. Takaż petycyą przez p. M. Popiela gminy Suszycy rykowśj.

n 691. n « k w n n Sozan.

„ 692. „ „ .  g Łopuszanki.

» 693. „ „ „ Suszycy wielkiej.

„ 694. „ „ „ „ „ „ obszaru dworskiego w Felsztynie.

69.5. Towarzystwo ochotniczej straży gniowej „Orzeł1' w Sieniawie przez p. Czartoryskiego 
o subwem-yą.

„ 696. Barnatowiczowa Karolina wdowa po nauczycielu przez p Sawczyńskiego o subwencyą.

„ 697. Półzięc Sebastyan żułnierz inwalid, przez p. Smolkę o pomieszczenie go w jakiejkolwiek
służbie.

.  698. Gmina Widełki przez p. Smolkę o przyłączenie jój do powiatu Ezeszów.

,  699. Gmina m. Wadowic przez p. Bauma o zmianę przepisów dotyczących obow.ązku żywienia
przytrzymanych włóczęgów.

.  800. Oddział przemyślański Towarzystwa gosp. przez p. Alfonsa Czaykowskiego w przedmiocie
reformy w fabrykacyi i sprzedaży soli.

„ 701. Petycyą zbiorowa gmin powiatu żółkiewskiego przez p. Głogowskiego w sprawie podwyż
szenia podatku gruntowego.

„ 702. Wydział powiatowy Żółkiew jak powyżej.

„ 703. Gmina Zaleszczyki przez p. Tadeusza Dzieduszyckiego o prawo poboru dodatku od pafty


